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Év eleji interjúnkban Sándor Tibor, Kővágószőlős polgármestere válaszolt 

a kérdéseinkre. Szóba kerültek a fejlesztések, a jövőbeni tervek, és a  

közösségi programok. 

Hogyan tekint vissza a 2021-es évre? 

Nehéz és sok szempontból vegyes volt. A koronavírus-járvány mindenre rá-

nyomta a bélyegét, főként a közösségi életet szűntette meg teljesen. Szerencsé-

re a bevételeink szempontjából pozitívan tudok nyilatkozni, ez annak is kö-

szönhető, hogy visszafogottan történtek a kiadásaink. Fejlesztéseket tekintve, 

mindet a Magyar Falu program keretein belül valósítottuk meg. Ha a mostani, 

immáron 4. hullámot nézzük, akkor egyre veszélyesebb ez a járvány. Kettős 

érzelmekkel gondolok vissza a tavalyi évre. 

Polgármester Úr! Személyi változások történtek a képviselő testületben, mit tudhatunk erről? 

Való igaz, decemberben, három képviselőnk lemondott tisztségéről. Indokaik közt szerepelt, az, hogy 

nem tudtak úgy együttműködni velünk, ahogyan annak szüksége lett volna. Azonban úgy vélem, az aj-

tóm mindig nyitva állt és áll is mindenki előtt, ha kérdéseik voltak, készségesen válaszoltam. A választá-

sokat követően gördülékenyen ment a munka, majd a későbbiekben a járványhelyzet miatt erre nem volt 

lehetőség, a testületi ülések hiánya megnehezítette a képviselők munkáját. Sajnálom, hogy a volt képvi-

selőtestület tagjai így döntöttek, tudomásul vettem, tiszteletben tartom lemondásukat. A következő idő-

szakban azt utódaikkal továbbra is azon leszek, hogy minél könnyebben tudjunk együtt dolgozni. 

Milyen fejlesztések valósultak meg? 

Ahogy már említettem fejlesztések sokaságával büszkélkedhetünk, nem mindegyik zárult még le, de 

nagyrészük igen. Az egyik melyet elsőként említenék, az a Népkonyha megvalósítása. Ezzel rengeteg 

embernek tudunk segíteni a mindennapokban, napi egyszer minimum meleg ételhez jutnak azok, akik-

nek erre nem biztos, hogy volna lehetőségük. A Magyar Falu programon kívül is volt lehetőségünk újítá-

sokat végrehajtani. A bölcsődénk létrehozására a pályázati források nem elegek, mert a közbeni jogsza-

bályváltozások újabb és újabb terheket ró az önkormányzatra, ami komoly kiadásokkal jár. Természete-

sen olyat szeretnénk megvalósítani, amire büszkék lehetünk, és ami megfelel mindenfajta elvárásnak. 

Lehet ez jogszabályi vagy egyéb igény. Amiket a pályázaton nyert anyagiak nem fedeznek, azoknak ön-

erőből, önforrásból realizáljuk. További fejlesztéseink közé említeném, az iskolán belüli csapadékvíz 

elvezetése, illetve az iskola nyugati oldalán elhelyezkedő gazdasági bejárat építése, amik- a képviselő 

testület döntése alapján- önkormányzati forrásból valósulnak meg. Utóbbinál szeretném megemlíteni, 

hogy óriási köszönet jár a Mecsekérc Zrtnek, akik a bejárathoz szükséges kavicsok, kövek ideszállításá-

val támogattak minket. A munkák folytatódni fognak, ahogyan az idő engedi. 

Nagy tervekkel készül 2022-re  
a kővágószőlősi önkormányzat  



Hogyan tervezik jövőre a rendezvényeket? 

Ahogyan a tavalyi évben sikeresen bevontuk a civileket, így idén is szeretnénk megrendezni a Zsongorkő feszti-

vált. Úgy gondolom, hogy a Zsongorkő Baráti Kör mellé ismét több civilember fog csatlakozni. Az önkormányzat 

a megfelelő infrastruktúrával, a szükséges eszközökkel igyekszik a rendezvény színvonalához, sikerességéhez 

hozzáadni. A minden évben megrendezésre kerülő nemzeti ünnepek megtartása ugyancsak megvalósulnak. Az év 

végén pedig az Idősek Karácsonyával koronázzuk meg, ezt a jónak ígérkező évet. 

Milyen elképzelések vannak a jövő évre a fejlesztések tekintetében? Milyen prioritásokat fogalmaz meg a 

településvezetés? 

Elsősorban a Magyar Falu programon keresztüli pályázati forrásokat célozzuk meg. A tavalyi évre tervezett ját-

szótér felújítását valamint a művelődési ház még sikeresebb működését biztosító eszközök beszerzésére, a Nép-

konyha lehetőségeit is bővítjük, így még több embernek segíthetünk. Ezekre a fejlesztésekre a fedezetet a múlt 

esztendőben megkaptuk, a megvalósítás idén történik. Az önkormányzat a gépparkját is gyarapította, de pl. egy 

kistraktor szeretnék még vásárolni. Az idei pályázati tervekben szerepel a temető kiterjesztése, az elhunytak nyil-

vántartásának létrehozása.  

Ami a tisztelt lakosságot érinti az az, hogy az év második felében a szemétszállítási díj emelkedni fog. Erre későb-

bi lapszámunkban részletesen kitérünk. 

Elkészült a település új honlapja is. 

A közmeghallgatáson szóba került, hogy kevés információt tartalmaz és kicsit elavult is a honlapunk, így szüksé-

gét láttunk a korszerűsítésnek. A lakosságnak az új honlapon naprakész információkat fogunk közzé tenni, minden 

fontos közlemény, esemény, dátum a lakók számára könnyen felkereshető lesz. Interjúkkal, különböző anyagokkal 

szeretnénk a holnapunkat frissen tartani. 

Milyen pénzügyi helyzetben van a település? 

A bevételeink közelítik azt a szintet, ami a járvány előtti időszakban volt. Kiegyensúlyozottként jellemezném, nem 

dúskálunk, de szerencsére nem kényszerültünk hitelfelvételre sem. Köszönhető ez annak is, hogy nem adtunk be 

önerős pályázatot az elmúlt évben, hanem valóban a Magyar Falu Program pályázataira helyeztünk hangsúlyt. 

Az iparűzési adó jelentős kiesést okozott, illetve a gépjármű adónak az itt maradó része hiányzik, de emellett 

egyéb állami támogatásokat kaptunk. Tehát nem dúskáltunk, de egy józan, kiegyensúlyozott gazdálkodással csi-

náltuk végig a 2021-es évet. A legfontosabb, hogy nem lesz mínuszos a költségvetésünk, és bízunk benne, hogy 

rövidesen tartalékok is tudunk képezni. 

Folytatódik továbbra is a közös munka az NYMTIT és Kővágószőlős Önkormányzata között? 

Utolsó információm szerint igen. Általuk 15 millió forint áll a rendelkezésünkre, melyet működésre fordítunk. 

Remélhetőleg minden fejlesztésünk befejeződik idén. Kívánok mindenkinek sikerekben, egészségben és boldog-

ságban gazdag újévet!  

/eRTé/ 

Megújult a kovagoszolos.hu 

A településvezetés már régóta tervezi Kővágószőlős hivatalos honlapjának 

megújítását. A régi honlap elavulttá vált, a kor kihívásainak nehezen felel-

tethető már meg és az információk feltöltése és elérése is nehézségekbe 

ütközött, mint ahogy azt a novemberi közmeghallgatáson elhangzott lakos-

sági észrevételek is tanúsítják. 

Ezért hosszas előkészítő munkát követően ez év januárjában elindítottuk a 

megújult honlapot. Ismerkedjenek vele, de kérjük vegyék figyelembe, hogy 

jelenleg a tesztidőszak zajlik, igyekszünk a felmerülő hibákat mielőbb el-

hárítani és az oldalt változatos tartalommal feltölteni. Észrevételeiket, meg-

jegyzéseiket, az építő kritikát szívesen fogadjuk! 

/Dr. Szurdi Bálint/ 

 



Megtartották az év első testületi ülését 
Kővágószőlősön 

A január 24-i napirendi pontok között 

szerepelt többek között az új képvise-

lők eskütétele, az iskolai körzethatárok 

véleményezése, 2022. évi munkaterv 

elfogadása, döntés született a pol-

gármester és az alpolgármesterek tör-

vény szerint illetményének emeléséről, 

valamint a pályázatok benyújtásáról is 

tárgyalt a képviselő-testület. 

A decemberi képviselő-testületi ülésen 

2021.12.31. napjával lemondtak képvi-

selő-testületi mandátumukról Bodor 

Anett, Maurer Péter és Nagy-József 

Lászlóné képviselők. 

A jogszabályi előírások alapján Képvi-

selő bármikor dönthet úgy, hogy le-

mond a mandátumáról. A lemondás-

nak egyszerű formai követelményei vannak. A lemondás nem vonható vissza. A leköszönő képviselő a lemondás 

hatálynapjával képviselői kötelezettségeitől és jogaitól is elbúcsúzik. A Képviselő-testület azonban továbbra is 

működőképes, mivel az ehhez szükséges létszám esetünkben rendelkezésre áll. 

A Helyi Választási Bizottság a lemondott képviselő mandátumát a legutóbbi önkormányzati választás során a so-

ron következő legtöbb szavazatot szerzett jelölt részére adja ki. A három soron következő jelölt Balog Gergelyné, 

Mecseki Noémi Mónika és Csongrádi Zsolt részére a mandátum kiadásra került, a képviselők a január 24-i ülésen 

az esküt is letették.               /Dr. Szurdi Bálint/ 

Költségvetési támogatásból emelkedik a polgármesterek fizetése  

Az Országgyűlés törvénymódosítása eredményeként január 1. napjától emelkedik a polgármesterek illet-

ménye, melyre – a korábbi hírekkel ellentétben – költségvetési forrást is biztosít a Kormány. A telepü-

lésvezetők bérrendezése régóta váratott magára, de a garantált minimálbér emelkedését követően ez az 

intézkedés várható volt. Ezen felül már csak a köztisztviselői bérek rendezése várat még magára, remél-

hetőleg erre is mielőbb sor kerül a bérfeszültség elkerülése érdekében.         /Dr. Szurdi Bálint/ 

Kővágószőlős Község Önkormányzata tájékoztatja a Lakosságot, hogy a KORONAVÍRUS-JÁRVÁNNYAL kapcsolatos legfrissebb helyi 

információkért KÖVESSÉK honlapunkat (www. kovagoszolos.hu) és hivatalos Facebook-oldalunkat (www.facebook.com/kovagoszolos) 

A Magyar Bölcsődék Egyesülete ismét indítja a bölcsődei dajka tanfolyamot pécsi helyszínnel! 

Egyesületünk a bölcsődei dajkaképzés keretében újabb tanfolyamokat  indít 2022. február 28-tól és 2022. március 21.-

től  az igényeknek megfelelően, Pécsi Napsugár Bölcsőde, 7624 Pécs, Budai Nagy Antal utca 3. A tanfolyami résztve-

vők száma maximum 15 fő lehet. A  tanfolyam részvételi díja nem változott, maradt 60.000.- Ft/fő, melyet a tanfolyam 

kezdete, a számla kézhez vétele után kell átutalni. 

Jelentkezni a honlapon található jelentkezési lapon kell, melyet kitöltés után az mbedajka@gmail.com,   címre 

kérünk elküldeni 2022. február 18-ig! 

További elérhetőségek: +36 20 405 2606, www.magyarbolcsodek. hu 

Bölcsődei dajka tanfolyam  

http://www.facebook.com/kovagoszolos
mailto:mbedajka@gmail.com
http://www.magyarbolcsodek.hu


Bemutatkoznak a képviselők  

Balog Gergelyné 

Születésem, azaz 1971 óta az általam szeretett falumban élek. Házas, két gyerme-

kes családanyaként a helyi iskolába és saját fodrászatomban is dolgozom. Mindkét 

munkahelyemen és közösségi tevékenységeim során találkozok Kővágószőlős la-

kosaival, azok gondjaival, bánatával, örömével és terveivel. A 2019-ben kiírt helyi 

választáson azért indultam, hogy tehessek is az itt lakókért, fiatalokért, idősekért 

és a saját korosztályomért. Úgy gondoltam, hogy a bennem lévő jobbító szándék, 

tapasztalat és lendület segítheti a falu életét. Ekkor csak egy szavazattal maradtam 

le a testületbe jutástól. De mivel környezetem, az itt élők támogatását ezután is 

élveztem és ügyes-bajos dolgaikkal fordultak hozzám, még inkább nagyobb erő-

vel és szenvedéllyel kapcsolódtam az újonnan választott képviselők munkájához, 

tevékenyen részt vállaltam a falu életében, rendezvényeiben. A kialakult helyzet 

után, most már mint képviselő, kérem támogassanak munkámban. Forduljanak 

bizalommal hozzám, akár gonddal, örömmel, vagy tervvel. Formáljuk együtt Kővágószőlőst egy igazán 

együttműködő közösségé a sokszínűségeikkel egyetemben, hadd lehessen minden itt élő büszke szűkebb 

hazánkra!  

Mecseki Noémi Mónika 

Pécsett született 1973-ban. Babarcszőlősön töltötte gyermek, majd fiatalkorát, és 

mind a mai napig szoros rokoni szálak fűzik ehhez az ormánsági, többségében 

kisebbség lakta faluhoz. 2011 óta él Kővágószőlősön férjével, aki születése óta 

kővágószőlősi. Két, immáron felnőtt fiú édesanyja. Nagyobbik gyermeke Dániel, 

már önálló életet él, feleségével Budapesten, ahol egyedi órakészítéssel foglako-

zik. Kisebbik gyermeke Gergely pedig áprilisban nősül, jelenleg mentő szakasz-

szisztensként dolgozik, mellette egyetemre jár. 

1990-ben bőrdíszművesként végzett, majd 2000-ben kereskedő-üzletvezető vég-

zettséget szerzett. Kereskedelemben több mint 20 év folyamatos, sikeres vezetői 

beosztást tudhat maga mögött, jelenleg pedig saját vállalkozásában dolgozik, mint 

bőrdíszműves, egy általa vezetett táskajavító és készítő műhelyben. Több kreatív 

tevékenységben részt vállal, többek között a kővágószőlősi Kézműves csoport vezetője. 

Hobbi szinten jelen van a fotózás, de az utóbbi években az állatvédelem, ezen belül a kutyákhoz való 

szoros kapcsolat a legfontosabb számára. 

Kereskedelemben szerzett tapasztalata nagyban segíti az emberekkel való közvetlen kapcsolatteremtés-

ben, a kommunikációban. Babarcszőlősön eltöltött évei alatt pedig megtanulta, nem különbséget tenni 

embertársai között, mindenkit tisztelni és segíteni, nemtől, kortól és hovatartozástól függetlenül. Mindezt 

független képviselőként szeretné kamatoztatni Kővágószőlős képviselő testületében is.  

Csongrádi Zsolt 

54 éves ingatlanrendező földmérő mérnök. Kővágószőlősi székhelyű vállalkozá-

sában dolgozik geodéziai tervezőként. Nős, két fiúgyermeke van. 

2010-2014 között önkormányzati képviselő dolgozott. 

A földügyi ágazatban és az államigazgatásban szerzett szakmai tapasztalatán, va-

lamint a környező településeken kialakított kapcsolatain keresztül, az átgondolt, 

felelős, szakmailag és erkölcsileg megalapozott, a község és az itt élő közösségek 

életét hosszútávon meghatározó döntések jegyében kíván Kővágószőlős érdeké-

ben munkálkodni.  



Magyar Falu Program pályázat 

2022. év első hetében már beadható pályázati felhívások je-

lentek meg a Magyar Falu Program keretében. A 10 meghir-

detett projektből ötben nyújt be pályázatot Kővágószőlős Kö-

zség Önkormányzata: járdaépítés, közterület karbantartást 

segítő eszközök beszerzése, a művelődési ház eszköz és bér-

támogatása, a művelődési ház lelátójának felújítása, temető 

nyilvántartás és temetői útfejlesztés tárgykörökben. 

A pályázatokat február elejéig lehet benyújtani, melyet köve-

tően rövid határidővel elbírálásra kerülnek. A tavalyi év sike-

res pályázatai (eszközbeszerzés, játszótérfejlesztés, kamera-

rendszer, programszervezés, mini-bölcsőde) után remélhető-

leg idén is hasonló sikerekkel tudjuk megkezdeni az évet. 

A pályázatok benyújtása ezt követően sem áll meg, hiszen a Magyar Falu Programon kívül számtalan további pá-

lyázat nyílik meg az év folyamán, melyeket figyelemmel kísérünk és az arra érdemeseken elindulunk. 

A polgármesteri hivatalban tárgyaltak a pályázatíróval a lezárult pályázatok elszámolásával és a 2022-es évben 

beadásra kerülő pályázatokkal kapcsolatban.  Dr. Szurdi Bálint 

Tisztelt Kővágószőlősiek!  

Örömömre szolgál, hogy a mögöttünk álló időszakban sikerült több olyan tervet, pályázatot, rendezvényt megva-

lósítanunk a településen, melyek a helyi közösségnek fontosak voltak. 

Ezek közül kiemelkednek a kommunális eszközbeszerzéshez, az iskola, óvoda környezetének fejlesztéséhez kap-

csolódó pályázatok vagy a most is éppen zajló bölcsődei beruházás. 

Számos kulturális rendezvény valósult meg – példának okáért a Zsongorkő Fesztivál, vagy a Kővágószőlősi Kol-

básztöltő Fesztivál – melyek erősítették a közösség életét. 

Szeretném megköszönni a település vezetőinek, a civil szervezeteknek és minden kővágószőlősi polgárnak, hogy 

mindezt közösen érhettük el. Bízom benne, hogy ez a közös munka a jövőben is folytatódni fog, hogy Kővágósző-

lős egy családokat támogató, helyi értékeket megtartó, a gyermekeinknek biztonságot adó település lehessen!  

Dr. Hoppál Péter  

az Ön országgyűlési képviselője 



Településüzemeltetési hírek 

Áramszünet értesítő  

A hálózaton végzett karbantartás miatt 2022.02.04-én 08:00-16:00 óra között az 

alábbi helyeken áramszünet lesz: 

Zártkert 1076/2. hrsz.; Zártkert 0/A; Parlag dűlő 0/A; Névtelen utca Hrsz:1103; Sebse dűlő Hrsz:1153; Hrsz-

Hrsz HRSZ:1104; Hrsz HRSZ:1069/5; Parlag dűlő 0/A; Sebse dűlő 1089/2; Sebse dűlő Hrsz:1153; Zrínyi ut-

ca 367; Zrínyi utca 17/A; Zrínyi utca 15/A; Zrínyi utca 2-22; Zrínyi utca 1-1665; Szőlőhegy 1154-1672; Szőlő-

hegy 1073; Nyirfa utca 2; Nyirfa utca 1-1065; Rákóczi út 28; Rákóczi út 0; Parlag dűlő 0; Parlag dűlő 1; Orgona 

utca 6; Orgona utca 13-17; 

Tervezett áramszünet Kővágószőlős (KIF21456037557): https://www.eon.hu/pestmegyeihalozat/tudnivalok/

energiakozeli-informaciok/tervezett-karbantartasok.html 

Megértésüket és türelmüket köszönjük.  

Országfásítás - Településfásítási Program 

Január 3-án az Erdészet munkatársának felügyelete mellett befejeződtek az Or-

szág fásításon elnyert sorfák kiültetési munkálatai. 

A pályázatban meghatározott feltételek szerint 10 fa a templom mellett, 20 pe-

dig az Újtelep alatti területen került kiültetésre. 

 

Szennyvíz rákötés 

Január első hetében elkészült az orvosi rendelőnél a 

szennyvíz rákötés a Rákóczi utcai csatornára. 

A munkálatokat az Ablak-Giraffe Kft. végezte el.   

/eRTé/ 

Hulladékszállítási 

naptár: február    

   2. szerda KOMMUNÁLIS  

   9. szerda KOMMUNÁLIS 

 10. csütörtök SZELEKTÍV  

 16. szerda KOMMUNÁLIS  

 23. szerda KOMMUNÁLIS 

 24. csütörtök SZELEKTÍV 

Gyógyszertári   

nyitvatartási idő 

Hétfő: 8:00-11:00 

Kedd: 15:00-17:00 

Szerda: 8:00-11:00 

Csütörtök: 9:30-12:30 

Péntek:  9:00-12:30 

Szombat, vasárnap és  

munkaszüneti napokon  

ZÁRVA. 

Cím: 

7673 Kővágószőlős, Újtelep. 

Ingyenes 

jogsegélyszolgálat 

Dr. Németh György jogtanácsos 

február 14-én és 28-án 13:00-

16:00 óra között a Polgármesteri 

Hivatal tanácstermében az 

egészségügyi 

előírások 

betartásával.  

Tel: 06-30/989-36-18  

E-mail: 

drnemeth.gyorgy@gmail.com  

Kérjük, támogassa adója 1%-ával iskolánk alapítványát 

Név: „KÖZÖS JÖVŐNKÉRT” ALAPÍTVÁNY 

Adószám: 19033455-1-02 

https://www.eon.hu/pestmegyeihalozat/tudnivalok/energiakozeli-informaciok/tervezett-karbantartasok.html
https://www.eon.hu/pestmegyeihalozat/tudnivalok/energiakozeli-informaciok/tervezett-karbantartasok.html
Tel:06-30-989-36-18
mailto:email:%20drnemeth.gyorgy@gmail.com
mailto:email:%20drnemeth.gyorgy@gmail.com


Megújult a fogorvosi rendelő 

Megszépült környezettel fogadja Dornné dr. Pataki Erzsébet fogorvos a betegeket, rendelési időben, 

vagy telefon egyeztetés alapján.  

Nyugdíjas klub hírei 

A Covid miatt nem rendezünk találkozókat, de a telefont és 

az internetet szerencsére megtanultuk használni. Nem is 

gondoltuk volna, amikor az IKSZT ingyenes időseknek szó-

ló tanfolyamain részt vettünk, hogy egyszer ilyen fontos 

lesz.  

Közülünk a legtöbben már túl vannak a harmadik védőoltá-

son, de a különböző krónikus betegségeik miatt, így sem árt 

az óvatosság!  

Évek óta támogatjuk a 

Mályvavirág Alapítvány 

céljait, akik a 

méhnyakrák ellen küzde-

nek és a megelőzésre 

hívják fel a figyelmet. 

Klubunk minden tagja kiérdemelte már a Mályvavirág Nagykövete címet. Ezért 

is tartottuk fontosnak, hogy a Pécsen megrendezésre kerülő Méhnyakrák Meg-

előzési Hét elnevezésű rendezvénysorozat egyik összejövetelén, ha szerény 

létszámmal is, de képviseltessük magunkat. Bán Judit, Lábos Jolika és Csirké-

né Mónika gyöngyből karkötőket fűzött. A karkötőket rákkal küzdő nők kap-

ják, különböző kórházakban, annak jelképeként, hogy nincsenek egyedül. Na-

gyon megható, szép 

gesztus és köztudott ró-

lunk, hogy minden jó 

ügyet támogatunk!  

Bár próbáljuk elérni egymást és tartjuk a kapcsolatot, azért 

nagyon várjuk a tavaszt, a járvány végét és a személyes ta-

lálkozásokat! Hiányoznak a kedves beszélgetések, ölelések! 

Addig is Mindenkinek kívánunk jó egészséget! Vigyázzunk 

Magunkra és Egymásra! 

/Simon Attiláné/ 



8 tanács az unokázós csalások elkerülése érdekében 

Annak ellenére, hogy számos bű-

nözői csoportot felszámolt a rend-

őrség, újabb módszerekkel próbál-

koznak a bűnözők. Míg korábban 

készpénzt és ékszereket kértek, 

most már banki utalásra is meg-

próbálják rávenni az időseket. 
Az időskorúak megtévesztésére szer-

veződött bűnözői körök által elköve-

tett unokázós csalások során a csalók 

a bűncselekmények elkövetésére 

ugyanazt a módszert használják. Az 

időskorú sértetteket a szervezet 

egyik tagja hívja fel és a beszélgetés 

során a rokonának adja ki magát. A 

telefonáló legtöbbször azt állítja, 

hogy balesetet okozott, és a kár meg-

térítéséhez azonnal pénzre van szük-

sége. 

Az álrokon, hogy elkerülje a közvet-

len találkozásokat, meggyőzi a sér-

tetteket, hogy ő nem tud elmenni a 

pénzért, hanem egy ismerősét küldi 

el érte. Az idősek lakcímére ezután 

egy futárt irányítanak, aki átveszi a 

pénzt, ékszereket. Az utóbbi időkben 

azonban a bűnözők már arra próbál-

ják rávenni az időseket, hogy ismert 

pénzküldő hálózatokon keresztül 

utaljanak el egy meghatározott ösz-

szeget egy – általában külföldi – 

bankszámlaszámra. Ha ezt a sértett 

nem tudja otthonról megtenni, akkor 

taxit küldenek a lakcímére, ami elvi-

szi egy olyan helyre, ahonnan tud 

utalni. Olyan eset is előfordult, hogy 

a bankkártya adatok bediktálását 

kérik, amivel különböző online tran-

zakciókat hajtanak végre, jelentős 

kárt okozva a sértettnek. 

A rendőrség 8 tanácsa, hogy ne vál-

janak csalók áldozatává: 

1. Ha ilyen telefonhívást kap, jár-

jon utána, hogy valóban baj van-e: 
- Tegye le a telefont, majd hívja fel a 

hozzátartozóját, akire hivatkoztak! 

2. Soha ne felejtse el: hivatalos sze-

mély soha nem kér pénzt! 
- Se rendőr, se mentő, se tűzoltó. 

3. Tegyen fel ellenőrző kérdéseket, 

ha bizonytalan, hogy tényleg hoz-

zátartozója hívja-e! 
- „Hogy hívnak? Mikor születtél? 

Mikor találkoztunk utoljára?” 

4. Legyen gyanús, ha pénzátutalás-

ra kérik, illetve felajánlják, hogy 

az utalás lebonyolításában közben-

járnak! 

5. Bankkártyaadataikat semmi-

lyen körülmények között ne adják 

meg idegeneknek! 

6. Nyilvános helyen, idegenek je-

lenlétében ne beszéljenek magán-

ügyeikről, mert az idegenek vissza-

élhetnek az információkkal! 

7. Ne adja meg személyes adatait 

ismeretleneknek! 

8. Ha felmerül, hogy bűncselek-

ményt próbáltak meg elkövetni Ön 

vagy hozzátartozója sérelmére, 

hívja azonnal a 112-es segélyhívó-

számot! 
A rendőrség célja, hogy az elköveté-

si módszer tudatosításával lehetőleg 

senki se dőljön be a csalóknak. Be-

szélgessenek minél többet erről idős 

rokonaikkal, ismerőseikkel, így ki-

sebb eséllyel csaphatják be őket. 

Mutassák meg hozzátartozóinak a 

rendőrségi videókat is, amelyek kü-

lönböző csalási módszereket dolgoz-

nak fel! 

Baranya Megyei Rendőr-
főkapitányság Bűnmegelőzési 

Osztálya 



Élet az iskolában 

A téli szünet után januárban újult erővel kezdték meg 

ismét a tanulást a gyerekek.  

A szünet előtt még megtartottuk a már hagyományos 

adventi gyertyagyújtásainkat, a karácsonyi ünnepélyün-

ket, és még karácsonyfát is díszítettek tanulóink. Kö-

szönjük a Kővágószőlősi Önkormányzatnak a szép fe-

nyőfát.  

December 11.-én szombaton, az országos munkanapon 

tartottuk a pályaorientációs napot. A tavalyi mintára a 

járványügyi helyzet miatt a tanulók idén is videókat 

néztek meg Pécs és környéke középiskoláiról, tovább-

tanulási lehetőségekről. Korosztályuknak megfelelően 

ismerkedtek az informatikai eszközök segítségével a 

különböző foglalkozásokkal. Érdekes, játékos kvíz ve-

télkedéssel zártuk ezt az izgalmas napot. 

A téli szünet előtt Gyöngyös Iván tanár úr közbenjárás-

ára egy kedves barátja, Varga Péter úr Kozármislenyi 

üzletember felajánlásának köszönhetően 14 hátrányos 

helyzetű tanulónk kapott élelmiszer csomagot, játékot 

és ruhaneműt. Gyerekeink nagyon örültek a gazdag 

ajándéknak. Januárban pedig 16 pár sportcipő került 

kiosztásra újabb nagylelkűségének köszönhetően. Ta-

nulóink és családjaik nevében köszönjük a felajánlást, 

köszönjük, hogy mosolyt csalt sok kis gyerek arcára, s 

azóta is örömmel mutatják az új cipőt a lábukon. 

A január, mint mindig most is a félévi bizonyítványok 

izgalmával telik. Az első fél év vége  

2022. január 21.-ig tart, a tanulók a bizonyítványokat 

január 28.-án kapják meg.   

Nyolcadikosaink ebben az időszakban készülnek a köz-

ponti írásbelire, illetve a felvételi lapok kitöltésére is, 

ezért talán számukra volt a legizgalmasabb, legszorgo-

sabb a félév. Bízunk benne, hogy minden tanulónk 

megtalálja a számára legmegfelelőbb középiskolát, és 

oda sikeres felvételt nyer majd. 

December elején 10 napos karanténnal kezdtük a mun-

kát, amikor is tanulóink online oktatásban vettek részt, 

és egy osztályunk rendkívüli szüneten volt. A rendkí-

vüli szünet rendkívüli óra pótlásokat jelentett ennek az 

osztálynak, melyet a pedagógusok segítségével tanuló-

ink maradéktalanul teljesítettek. Ennek köszönhetően a 

félévi követelmények és tananyagok minden évfolyam 

számára biztosítottak voltak. 

A járványhelyzet módosításokat eredményezett iskolai 

mindennapjainkban. A szájmaszk viselése, a lázmérés 

továbbra is érvényben maradt, melyek kiegészültek 

szigorításokkal, ezek mára már napi rutinná váltak ta-

nulóink és felnőtt kollégáink életében. 

Egyik ilyen változás a beléptetés, mely oltási igazol-

ványhoz kötött, előre egyeztetett időpontban. Köszön-

jük a szülők és az iskolánkba lépő felnőttek megértő 

támogatását.  

/Szabó-Papp Ágnes/ 



Óvodai hírek 

Szomorúan kezdődött az új eszten-

dő. Kedves konyhás nénink, Tasi 

Józsefné, Ibolya néni az elmúlt év 

végén elhunyt. Igaz, hogy a sok 

dolga miatt ritkán jött át hozzánk, 

de mindig volt néhány kedves sza-

va a gyerekekhez, és mindig öröm 

volt, amikor a finom kelt sütemé-

nyei, pogácsái szerepeltek az étla-

pon. Szeretettel fogunk emlékezni 

rá! 

Karácsonykor bővült az óvodai 

játékkészletünk. Ezeket most tudták 

igazán birtokba venni a gyerekek, 

ezzel gazdagítva, tovább fejlesztve 

a játéktevékenységüket. Sajnos né-

hány gyermektől el kellett búcsúz-

nunk a család elköltözése miatt, de 

máris érkeztek új gyermekek a he-

lyükbe, így az eddigi létszámmal 

folyik tovább az óvodai munka. 

 

Tovább folytatjuk a Boldog Óvoda 

címhez kapcsolódó programot, ha-

vonta új témákat feldolgozva fej-

lesztjük a gyermekek érzelmi intel-

ligenciáját. Ebben a hónapban a 

célok kitűzésének fontossága volt a 

téma. Legközelebbi közös célunk a 

farsang előkészítése és lebonyolítá-

sa, e körül a téma körül fognak for-

golódni a napjaink az elkövetkező 

időszakban. 

Rendszeresen folynak a Bozsik-

program foglalkozásai is. A gyere-

kek nagyon szeretik ezt a tevékeny-

séget, felkészült pedagógus segítsé-

gével fejlődik a mozgásuk, az 

együttműködési képességük, alakul 

a közösségi érzés. Van néhány te-

hetséges gyermekünk is, reméljük 

ők majd az iskolában is lehetőséget 

kapnak a képességeik kibontakozta-

tására ezen a területen. 

Készülnek a gyermekek fejlődésé-

nek féléves mérései, februárban 

erről minden szülő tájékoztatást fog 

kapni fogadó óra keretében. 

/Ádám Tünde Anna/ 

Rakott burgonya jó "szottyosan", ahogy Mi készítjük 

Hires Péter ajánlásával 
Hozzávalók 10 főre: 

Burgonya tisztítva 2-2,5 kg 

Hagyma 1 fej 

Lecsókolbász (jó minőségű) 1,2 kg 

Tojás 10 db 

Tejföl 0,5 l 

Fűszerpaprika 0,003 kg 

Zsír 0,10 kg 

Vaj, vagy margarin 0,15 kg 

Liszt 0,10 kg 

Tej 0,5 l 

Só, fehérbors, szerecsendió 

 

Elkészítés:  

A nyers burgonyát, a főtt tojást és a kolbászt karikára vágjuk. 

A hagymát kockára vágva a zsíron üvegesre pirítjuk, meghintjük fűszerpaprikával (ízlés szerint egy kis csípős is 

mehet bele), a kolbászt beleforgatjuk,  kicsit megfuttatjuk gyenge tűzön. 

A nyers burgonyát és a tojást hozzátesszük a kolbászos hagymához, sózzuk, fűszerezzük, jól összekeverjük (tehát 

kimarad a klasszikus rétegzés), kizsírozott tepsibe öntjük. 

Kicsit hígabb besamel mártást készítünk, tejföllel dúsítjuk, a burgonyás alapra öntjük, előmelegített sütőben 180 

fokon 1 óra 20 perc alatt készre sütjük 

Ezzel a készítés móddal a rakott burgonya sokkal ízesebb, krémes-selymes jelleget kap, amit az előre megfőzött 

burgonyával nem tudunk elérni. 

  

Jó étvágyat! 



Zsongorkő Baráti Körről 
Ismerd meg, tartsd életben, add tovább  

„Szőlőt és a bort szentek vigyázzák.” 

Üdvözlök mindenkit. Az elmúlt szombaton, rövid idő-

re beköszönt a Tél. Délelőtt igazi, zord arcát mutatta - 

téli „kalandtúrát” hozott a szőlősi busz utasainak, gye-

rekeinknek „meglepi” vidám szánkózással kívánt ked-

vében járni. Délutánra, igazi „pálfordulást” bemutat-

va, olvadást, csorgó ereszt hagyott maga mögött. Mi-

vel szombat, történetesen éppen Szent Vince napjára 

esett, a szőlős gazdáknak némi fejtörést okozott ennek 

a változatos időjárású, jeles napnak megítélése.  

A szőlővel - borral foglalkozó népek mindig is a ter-

mészettel együtt élték dolgos mindennapjaikat, nem 

véletlen, hogy szokásaikban is az időjárást és a ter-

mést befolyásoló istenek voltak a legfontosabbak. A 

kereszténység elterjedésével ugyan megmaradtak az 

ősi hitvilág termésjóslásai, de hozzáidomultak az új 

idők gazdag szentkultuszához és ebből „jutott” a borá-

szoknak is. E védőszentek (Szent Vince, Szent Orbán, Szent Márton) ünnepei az adott közösség összetartásában 

mindig is nagy szerepet játszottak, s ez ma is igaz. 

„Hogyha csordul/fénylik Vince, borral telik meg a pince”. A szólás napjainkig való fennmaradása jól jelzi az 

egykori időjósló napnak a létjogosultságát, szerepét.  Január végén a "szőlővessző pálfordulóján” már készülődik a 

tavasz, legalábbis kezd visszavonulni a tél. E naphoz kötődő fontos esemény, hogy a szőlősgazdák a Vince-nap 

időjárásából és az ekkor metszett szőlővesszők majdani állapotából jósolták meg a szüret gazdagságát. A kihajta-

tott rügyei mutatták meg a fagykár mértékét, melyhez igazíthatták a tavaszi metszési munkálatokat és jelezte a szü-

ret gazdagságát is, melyhez Isten áldását kérték a szőlőtőkékre, az újborra és a szőlőt megművelő gazdákra is. 

Zsongorkő Baráti Kör - már több mint 20 éve – tart-

ja életben a fenti naphoz kötődő népszokásokat. Ter-

mészetesen a mai lehetőségekhez igazítva. Idei rend-

hagyó, szőlővessző - borszentelő ünnepünket is a Bu-

zás Andor műv.házban tartottuk. A meghívott szőlész

-borász gazdák többsége élt a meghívással. Közel 50-

en jöttek el a rendezvényre és hozták el boraikat meg-

szentelésre és bemutatóra.  

Varga Géza elnök köszöntötte a résztvevőket. A mö-

göttünk hagyott borászati évet Radó István szőlész-

borász a Pécsi Hegyközség elnöke értékelte. A vágott 

„vincevesszőket”, borokat és a résztvevő gazdákat dr. 

Simon-Wagner István plébános úr áldotta meg. A kia-

dós estebéd elfogyasztásával megalapozva, követke-

zett a mintegy 25-30 borminta bemutatása. Fehér, ro-

zé és vörösborok egymás után gyöngyöztek a kóstoló poharakba. A személyre szabott értékelést Radó István és 

Varga Géza végezte – elnökünk levezetése mellett. A bírálók szerint a minták szépek és jól kezeltek - alig van 

korrigálnivaló. A borok a januári állapothoz képest meglepően szépen letisztultak, a fajtajellegnek megfelelő gyü-

mölcsös ízzel, illattal. További feladat, a minőség megőrzése.  

A programot értékelve Varga Géza elmondta, jó érzés tudni, hogy a szőlész-borász rendezvényeinken évről-évre 

megjelenő sok ismerős arc nemcsak az állandó, megbízható szakmai színvonal elismertségét jelzi – hanem azt is 

látjuk, hogy szeretnek ide eljönni – ahol  magtapasztalt baráti légkört, igazi közösségi élményként élhetik meg. És 

ez nem kis dolog a mai világban…  

/Szurcsik József/  



Katolikus közösségi események, információk 

A 2021-es esztendő, utolsó napját hálaadó szentmisével 

ünnepeltük, sok reménnyel telve zártuk ezt a napot, ki - ki 

egy - egy fogadalommal, de talán mindenki újult erőre vár-

va az újesztendőben. 

Ahogy ez már évek óta újra szokás, - de sajnos 2021-ben a 

pandémiás körülmények miatt elmaradt -, Kővágószőlősön, 

kérés alapján ismét megtörténnek a házszentelések. István 

atya egy kicsit más szemlélettel vállalta a szép feladatot. A 

házszentelések elhúzódnak, mert a liturgián túl minden csa-

ládnál egy kis ismerkedéssel, beszélgetéssel kedveskedve, ad lehetőséget egymás kölcsönös megismerésére, a családokat 

foglalkoztató kérdések megbeszélésére. Sok teendővel átszőtt napokban ez is egy örömteli lehetőség a találkozásra és a 

kapcsolatok erősítésére, jó hangulatú akár baráti beszélgetésekre. 

Az év első keresztény kaszinójának 

vendége Buzás Gergely a Magyar 

Nemzeti Múzeum Visegrádon találha-

tó Mátyás Király Múzeumának igazga-

tója, és kiváló régész volt. A program 

I. András és Salamon királyok uralko-

dása az újabb régészeti ásatások tükré-

ben” címet viselte. Az ötödik előadás 

ismételten nagyon érdekes volt. A 

méltatlanul kisebb figyelmet kapott 

uralkodók és tetteik ismertetése történt 

meg, képekben és háttérinformációk 

megvilágításában. Az előadásról az 

Önkormányzat kérésére videofelvétel 

készült. Aki szívesen újra élné, vagy 

aki nem tudott eljönni megismerné a 

Magyar történelem egy szeletét az 

anyag elérhetőségért a későbbiekben 

ismertetni fogjuk. 

Vízkereszt ünnepével elkezdődött a 

farsangi időszak, ami Hamvazószerdáig tart, ez évben március 2-ig. A farsangi időben február 2-án ünnepeljük Urunk 

bemutatását - Gyertyaszentelő Boldogasszony napját, amikor a gyertyaszentelés és február 3-án Szent Balázs püspök és 

vértanúra emlékezünk és kaphatunk áldást. 

A tél vége és tavasz kezdete, a termékenység és bőség időszakának kezdete is a farsang, a népszokásokhoz, mulatozások-

hoz mindenkinek jó kedvet sok örömet kívánunk! A pandémia miatti korlátozások természetesen egyelőre nem tesznek 

lehetővé nagyobb beltéri rendezvényeket, de egyszer minden elmúlik, még a makacs vírus is. 

/Tarjányi Zoltán/ 

Tájékoztatjuk Tisztelt Olvasóinkat, hogy lapunk koronavírus-járványra vonatkozó információi és tájékoztatásai a 2022. január 26-i, nyomdába adás előtti állapotot tükrözik, azok a 

lap megjelenésének idejére a vírushelyzetnek megfelelően változhatnak! 
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